
RADA MIEJ~KA 
97-570 PRZEDBORZ 

ul.Mostowa 29 
pow. radomszczański 

OR.0002.7.2023 
PROTOKÓŁ NR LXIII.2023 

z obrad LXIII sesji Rady Miejskiej w Przedborzu, odbytej w dniu 15 czerwca 2023 roku w sali 
konferencyjnej w Urzędzie Miejskim w Przedborzu. 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi według załączonych listy obecności. 
Ponadto w sesji udział wzięły: 
Pani Wiesława Janosik - Burmistrz Miasta Przedborza 
Pani Elżbieta Młynarczyk - Skarbnik Miasta Przedborza 

Ad.1 Obrady sesji Rady Miejskiej w Przedborzu w dniu 15 czerwca 2023 roku rozpoczęły 
się o godz. 12.05. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Przedborzu - radny Krzysztof 
Zawisza. Powitał radnych, Panią burmistrz, Panią skarbnik, sołtysów oraz mieszkańców Miasta 
Przedborza. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W obradach 
uczestniczyło 13 radnych (nb. radnej B. Pełki oraz radnego H. Wnuka). 

Ad.2 Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad (przekazany radnym), do którego nie 
zgłoszono uwag. 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o poprawę numeracji podpunktów w pkt 9 porządku 
obrad z podpunktu "h" na podpunkt "g" oraz z podpunktu "i" na podpunkt "h". 

Porządek LXIII sesji przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Porządek obrad. 
3. Możliwość zgłaszania uwag do treści protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Przedborza. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami. 
6. Ocena zasobów pomocy społecznej. 
7. Raport z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Przedbórz na lata 2022-2023 i efektów jego realizacji w 2022 roku. 
8. Raport o stanie Gminy Przedbórz za 2022 rok: 
a) debata nad raportem, 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Przedborza wotum zaufania. 
9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 
a) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy Przedbórz za 2022 rok: 
- sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Przedbórz za rok 2022, 
- sprawozdania finansowe Gminy Przedbórz za 2022 rok, 
- informacja o stanie mienia komunalnego, 
- Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o sprawozdaniu 
Burmistrza Przedborza z wykonania budżetu za 2022 rok, 
- Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie sprostowania błędu 
w Uchwale Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii 
o sprawozdaniu Burmistrza Przedborza z wykonania budżetu za 2022 rok 

głosowanie nad projektem uchwały 
b) w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Przedborza: 
- Uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Przedborzu w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 
dla Burmistrza Miasta Przedborza za 2022 rok 
- Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii do wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Przedborzu o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta 
Przedborza 

głosowanie nad projektem uchwały 
c) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przedbórz na lata 2023-2027, 
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d) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przedbórz na rok 2023, 
e) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Przedborzu za rok 2022, 
f) w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Przedborzu za 2022 rok, 
g) w sprawie powołania Zespołu do wyrażenia opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników w związku 
z wyborami ławników na kadencję 2024-2027, 
h) w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 
10. Zapytania i wolne wnioski. 
11. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
12. Sprawy różne. 
13. Zakończenie obrad. 

Ad.3 Radni nie zgłosili uwag do treści protokołu z poprzedniej sesji. 

Ad.4 Burmistrz Miasta Przedborza - Pani Wiesława Janosik złożyła Radzie sprawozdanie 
z działalności w okresie między sesjami Rady. 

Radna Jadowska zapytała, kto został Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Górach Mokrych? 
Pani burmistrz odpowiedziała, że nie doszło do wyłonienia kandydata na to stanowisko. 

Kandydatka, która złożyła ofertę, nie przystąpiła do konkursu. W związku z odbytymi dwoma 
konkursami na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej w Górach Mokrych, w których nie 
wyłoniono kandydata na to stanowisko, konieczne będzie powierzenie komuś pełnienia 
obowiązków Dyrektora Szkoły Podstawowej w Górach Mokrych. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.5 Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami złożył 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - radny Tadeusz Stępień. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami złożył 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa - radny Jan Mroziński. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.6 Radzie Miejskiej w Przedborzu przedłożono ocenę zasobów pomocy społecznej. 
Przedmiotowy materiał w załączeniu do protokołu. 

Ad.7 Radzie Miejskiej w Przedborzu przedłożono raport z realizacji Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy 
Przedbórz na lata 2022-2023 i efektów jego realizacji w 2022 roku. 

Przedmiotowy raport w załączeniu do protokołu. 

Ad.8a Przewodniczący Rady poinformował, że żaden z mieszkańców nie zgłosił się do 
udziału w debacie nad Raportem o stanie Gminy Przedbórz za 2022 rok. 

Pani burmistrz powiedziała, że rok 2022 był dla wszystkich trudnym rokiem. Samorządy 
oprócz zadań własnych, wykonywały inne zadania zlecone z zakresu administracji rządowej. 
W 2022 r. obowiązywały przepisy „covidowe". W lutym 2022 r. wojna w Ukrainie spowodowała 
podjęcie działań związanych z pomocą uchodźcom przez samorządy oraz mieszkańców, które były 
zakrojone na szeroką skalę. Gmina wykonywała te działania ze Starostwem Powiatowym 
w Radomsku, które było ich koordynatorem. Ponadto uchodźcom z Ukrainy nadawano PESEL, 
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kwaterowano ich w bursie, gdyż Gmina musiała zadysponować pokoje i miejsca noclegowe do 
dyspozycji Wojewody Łódzkiego dla uchodźców z Ukrainy, ale również mieszkańcy Miasta 
i Gminy Przedbórz przyjmowali uchodźców do swoich domów. Organizowano zbiórki darów, które 
były dostarczane do Ukrainy bądź przekazywane do Starosta Powiatowego, z których później 
uchodźcy mogli korzystać. Ponadto w 2022 r. gminy zostały zobligowane do wypłaty m.in. 
dodatków węglowych, dodatków energetycznych. Środki finansowe na wypłatę tych dodatków były 
przekazywane gminom przez Urzędy Wojewódzkie. Kolejnym zadaniem zleconym gminom była 
dystrybucja węgla. Gmina Przedbórz przystąpiła do realizacji tego zadania. Dodała, że mimo, iż rok 
2022 był bardzo trudnym rokiem w Gminie Przedbórz, to wykonanych zostało wiele zadań 
inwestycyjnych. Gmina Przedbórz nie jest Gminą zasobną. Jeżeli Gmina nie otrzymałaby środków 
zewnętrznych, to niewiele można byłoby zrobić. Jednak były czynione starania o pozyskanie 
środków zewnętrznych poprzez składanie wniosków i Gmina otrzymywała środki finansowe. 
Zwróciła uwagę, że złożony wniosek o dofinansowanie nie jest gwarancją otrzymania środków 
finansowych. Jednak jeżeli jest taka możliwość, to nawet na małe granty składane są wnioski, bo 
realizacja każdego zadania jest bardzo ważna dla mieszkańców Gminy. 

Pani burmistrz przedstawiła pokrótce realizację następujących zadań wykonanych przez 
Gminę Przedbórz w 2022 r.: 

Budowa odcinka drogi gminnej - ul. Klonowa oraz budowa ulic: Słonecznej, Modrzewiowej 
i Brzozowej w Przedborzu - Gmina otrzymała dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład. 
Natomiast przebudowa ul. Wiśniowej została wykonana z własnych środków. W związku 
z powyższym to osiedle zostało całościowo wykonane. 

Budowa drogi w miejscowości Wymysłów - Gmina otrzymała dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Polski Ład. Była to bardzo długo oczekiwana inwestycja w tym sołectwie, 
której realizacja trwała kilka lat. Roboty były krótkie, ale opracowanie wszelkiej dokumentacji 
długo trwało, m.in. uzyskanie możliwości włączenia do drogi wojewódzkiej, uzgodnienia z Lasami 
Państwowymi. 

Remont drogi gminnej Przedbórz-Policzko-Gepnerów - Gmina otrzymała dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Polski Ład. Radny Piskorz wnioskował, aby wykonać 800-metrowy 
odcinek drogi w najgorszym stanie technicznym, ale udało się wyremontować około 5 km drogi. 

Remont dróg gminnych - ul. Rzemieślnicza, Sportowa, Stefana Żeromskiego w Przedborzu 
oraz Kazimierza Wielkiego, Mariana Wnuka, Krzywa w Przedborzu - Gmina otrzymała 
dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Podziękowała parlamentarzystom za 
zrozumienie potrzeb Gminy, gdyż pierwotnie Gmina miała otrzymać środki finansowe tylko na 
1 złożony wniosek o dofinansowanie i wyremontowana byłaby połowa dróg na osiedlu, ale znalazły 
się środki finansowe i ta inwestycja jest całościowo wykonana. 

Budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Przedborzu - realizacja 
zadania jest na ukończeniu. Budowa PSZOK-u była długo oczekiwana dla mieszkańców zarówno 
Spółdzielni Mieszkaniowej jak i pozostałych mieszkańców Miasta i Gminy Przedbórz. 

Słoneczna energia dla Gminy Przedbórz - zadanie polegające na montażu w budynkach 
prywatnych instalacji fotowoltaicznych i instalacji solarnych jest w trakcie realizacji. Gmina długo 
czekała na dofinansowanie, przynajmniej 2 Iata była na liście rezerwowej, ale otrzymała środki 
finansowe. Dodała, że odbyły się rozmowy z mieszkańcami dotyczące, kto nadal jest 
zainteresowany montażem instalacji fotowoltaicznych i instalacji solarnych, gdyż niektórzy 
mieszkańcy nie mogąc doczekać się na dofinansowanie, wykonali to z własnych środków. Wyraziła 
nadzieję na zakończenie realizacji tego zadania w tym roku. 

Budowa obiektów małej architektury w miejscu publicznym - Gmina Przedbórz otrzymała 
dofinansowanie z Województwa Łódzkiego. W ramach tego zadania powstanie plac zabaw przy 
ul. Turystycznej w Przedborzu. 

Budowa oczyszczalni ścieków w Przedborzu z modernizacją odcinka kanalizacji sanitarnej - 
w 2019 r. środki finansowe byłyby przyznane, ale Gmina nie miała wymaganej dokumentacji do 
otrzymania dofinansowania. Opracowanie dokumentacji i uzyskanie wszelkich pozwoleń trwało 
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(około) 1,5 roku. Wyraziła nadzieję, że w tym roku uda się zakończyć tą inwestycję i będzie można 
większą ilość mieszkańców podłączyć do kanalizacji. Będą czynione starania, aby zachęcić osoby 
do przyłączenia się do kanalizacji, które mieszkają w miejscu, gdzie jest kanalizacja, w związku 
z ekologią i nie zatruwaniem środowiska. Wyraziła nadzieję, że nowa oczyszczalnia przyczyni się 
do wyższego poziomu ekologii w Gminie. 

Zakup sprzętu i oprogramowania w ramach projektu „Cyfrowa Gmina" - Gmina zakupiła 
sprzęt informatyczny oraz usługi informatyczne. 

Zakup sprzętu do utrzymania terenów zielonych w Gminie Przedbórz, tj. kosiarki oraz 
rębaka - Gmina otrzymała dotację z budżetu Powiatu Radomszczańskiego na dofinansowanie tego 
zadania. 

Uruchomienie w 2022 r. połączeń autobusowych o charakterze użyteczności publicznej na 
trasach: Przedbórz-Żeleźnica, Przedbórz-Przedbórz przez Taras-Zuzowy-Nosalewice-Miejskie 
Pola, Przedbórz-Przedbórz przez Piskorzeniec-Góry Mokre-Żeleźnica-Gaj-Chałupy. Połączenia 
autobusowe zostały uruchomione dzięki pozyskanemu dofinansowaniu z Funduszu Rozwoju 
Przewozów Autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. 

W 2022 r. Gmina otrzymała z Rządowego Funduszu Polski Ład dofinansowanie 
w wysokości 8 510 000,00 zł na zadania: 

Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Przedbórz - to zadanie zostało 
zrealizowane. Modernizacja oświetlenia ulicznego spowodowała oszczędność energu na 
oświetlenie. 

Modernizacja dróg gminnych na terenie Miasta Przedborza - to zadanie byłoby już 
zakończone, ale ze względu na strefę konserwatorską, prowadzone są uzgodnienia 
z Konserwatorem Zabytków, żeby uzyskać zgodę na nadzór archeologiczny. Gmina po otrzymaniu 
takiej decyzji przystąpi do prac na drogach w Przedborzu. 

Modernizacja odcinka drogi gminnej od ul. Cmentarnej w Przedborzu do miejscowości 
Józefów k. Gór - wykonany został odcinek 1 O km w sołectwach Jabłonna, Brzostek Gaj do 
Józefowa. To zadanie udało się wykonać, ponieważ nie ma strefy konserwatorskiej. Sołtysi z Gaju 
oraz Brzostku zabiegali o remont tej drogi. Dodała, że będą czynione starania, żeby wykonać drogę 
na odcinku od drogi wojewódzkiej do m. Jabłonna, aby po tej wyremontowanej drodze nie jeździły 
samochody o dużym tonażu. 

Rozbudowa sieci wodociągowej wraz z modernizacją drogi na odcinku Góry Mokre-Góry 
Suche - Gmina otrzymała dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład III edycja PGR. 
Gmina jest po przetargu i będzie realizowane to zadanie. 

Opracowanie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi gminnej ul. Zielona 
i ul. Łazicka. 

Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Żeleźnica - zadanie jest w trakcie realizacji, 
prace postępują, więc wkrótce ten odcinek drogi zostanie wykonany. 

Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Zagacie - zadanie to polegało na poszerzeniu 
pobocza. 

Doposażenie budynku strażnicy w miejscowości Góry Mokre w gminie Przedbórz - Gmina 
otrzymała dofinansowanie z budżetu Województwa Łódzkiego z programu "Sołectwa na plus". 

Doposażenie budynku zaadaptowanego na pomieszczenia służące do wypoczynku 
i rekreacji w miejscowości Nosalewice w gminie Przedbórz - Gmina otrzymała dofmansowanie 
z budżetu Województwa Łódzkiego z programu "Sołectwa na plus". 

Zamontowanie bariery energochłonnej przy drodze gminnej w miejscowości Brzostek 
w Gminie Przedbórz - Gmina otrzymała dofmansowanie z budżetu Województwa Łódzkiego 
z programu "Sołectwa na plus". 

Pani burmistrz powiedziała, że na bieżąco wykonywane są mniejsze inwestycje. Dodała, że 
jest złożonych wiele wniosków o pozyskanie środków fmansowych. Wyraziła nadzieję, że wiele 
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inwestycji uda się jeszcze zrealizować. Gmina otrzymała dofinansowanie na remont Grobu 
Partyzantów z Ministerstwa Kultury i Ochrony Dziedzictwa Narodowego, na modernizację 
pomostów nad zalewem z budżetu Województwa Łódzkiego. Poruszyła także kwestię 
dofinansowania z Lasów Państwowych na remont drogi Zuzowy-Reczków. W ramach Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg, Gmina jest na liście rezerwowej do otrzymania dofinansowania na 
remont tej drogi. Jeśli Gmina nie otrzyma środków, będą czynione starania, by chociaż część tej 
drogi wykonać z własnych środków, żeby nie stracić środków finansowych z Lasów Państwowych. 

Radna Wiśniewska-Pawelak zapytała,jak wygląda sytuacja z drogą w Woli Przedborskiej? 
Pani burmistrz odpowiedziała, że Gmina jest w trakcie opracowywania dokumentacji 

technicznej. 

Radny Jarosz podziękował w imieniu swoim i mieszkańców m. Zagacie za poszerzenie 
pobocza. Natomiast w imieniu mieszkańców Starej W si, Żeleźnicy za przebudowę drogi 
w Żeleźnicy. 

Ad.Sb Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 
Miasta Przedborza wotum zaufania i poddał go pod głosowanie. 

Protokół głosowania (8b) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXIIl/482/23 została przyjęta jednogłośnie (13 głosów „za") 1 stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9a Przewodniczący Rady odczytał: 
- Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii 

o sprawozdaniu Burmistrza Przedborza z wykonania budżetu za 2022 rok, 
- Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie 

sprostowania błędu w Uchwale Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 
w sprawie opinii o sprawozdaniu Burmistrza Przedborza z wykonania budżetu za 2022 rok, 

- projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Przedbórz za 2022 rok. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9a) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXIIl/483/23 została przyjęta jednogłośnie (13 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9b Przewodniczący Rady odczytał: 
- projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Przedborza, 
- Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii 

do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Przedborzu o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Miasta Przedborza. 

Przewodniczący Rady poinformował, że nie odczytywał uchwały Komisji Rewizyjnej, gdyż 
została przedstawiona w sprawozdaniu z działalności Komisji Rady przez Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej - radnego Tadeusza Stępnia. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9b) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXIII/484/23 została przyjęta jednogłośnie (13 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 
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Pani burmistrz podziękowała radnym za udzielenie wotum zaufania oraz absolutorium. 
Jednak na ten budżet i inwestycje nie tylko ona pracowała. Budżet został wykonany dzięki radnym 
oraz wielu osobom, które przyczyniły się do pozyskania środków finansowych. Podziękowała 
sołtysom za wspieranie jej i wskazywanie najważniejszych zadań do wykonania w miarę 
posiadanych środków. Podziękowała pracownikom, którzy niekiedy kosztem prywatnego czasu 
przygotowywali wnioski, aby pozyskać środki finansowe, gdyż Gmina Przedbórz nie jest Gminą 
zasobną i bogatą, więc trzeba szukać środków spoza budżetu, żeby inwestycje zostały wykonane. 
Podziękowała tym osobom, które ją wspierają w działaniach, które wskazują cel działania, nawet 
jeżeli są to uwagi krytyczne, ale dają coś do przemyślenia, refleksję i nie są złośliwe. Podziękowała 
Pani skarbnik i Panu sekretarzowi. Pani skarbnik stara się, żeby jak najgospodarniej wydać środki 
i jak najwięcej zrobić. Pan sekretarz nie tylko wykonuje zadania w Urzędzie, ale również wiele 
innych zadań. Nie wszystkie stanowiska w Urzędzie są obsadzone, nie mówiąc o robotach 
publicznych i pracach interwencyjnych. Wcześniej było 30-40 osób, a teraz jest 4-6 osób ze 
względu na to, aby jak najwięcej inwestycji wykonać i te osoby muszą wykonać wszystko, m.in. 
prace przy zieleni, koszenia. Dodała, że miasto się zmienia, rozwija się, mimo iż niektórzy 
twierdzą, że nic się nie zmienia. Podziękowała osobom, które spoza Gminy ją wspierają: 
parlamentarzystom, Wojewodzie, Marszałkowi i za otrzymywane środki finansowe. Podziękowała 
wszystkim osobom, które ją wspierają, gdyż praca w Urzędzie, to służba drugiemu człowiekowi. 

Przewodniczący Rady pogratulował Pani burmistrz w swoim imieniu i radnych Rady 
Miejskiej w Przedborzu za udzielone absolutorium. 

Następnie wręczono kwiaty Pani burmistrz. 

Pani burmistrz podziękowała wszystkim za serdeczne słowa oraz kwiaty. Wyraziła nadzieję, 
że współpraca nadal będzie się dobrze układała, aby działać dla dobra Gminy Przedbórz. 

Ad.9c Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Przedbórz na lata 2023-2027. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9c) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXIIl/485/23 została przyjęta jednogłośnie (13 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9d Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Przedbórz na rok 2023. 

Pani skarbnik powiedziała, że autopoprawka do projektu uchwały zmieniającej budżet 
polega na wprowadzeniu zadania "Adaptacja wraz z rozbudową budynku hydroforni na świetlicę 
wiejską i zagospodarowanie terenu w miejscowości Gaj". Do Wojewody Łódzkiego został złożony 
wniosek o dofinansowanie tego zadania, gdyż Gmina posiada nieruchomość po hydroforni 
w m. Gaj, a mieszkańcy Jabłonnej, Brzostku, Gaju nie mają świetlicy ani miejsca spotkań, dlatego 
czyniono i czynione są starania pozyskania środków zewnętrznych. Osoby z Koła Gospodyń 
Wiejskich również szukają możliwości posiadania siedziby dla swojej działalności. Po wystąpieniu 
o dofinansowanie do Wojewody, otrzymano pismo od Wojewody z informacją, że jednym 
z dokumentów do wniosku o dofinansowanie powinna być uchwała Rady, w której znajduje się 
w/w zadanie. Jest to niewielka kwota - 3 950,00 zł, ale przeznaczona ona jest na rozpoczęcie 
działań, gdyż musi nastąpić zmiana przeznaczenia budynku. Na chwilę obecną nie ma jeszcze 
informacji, czy Gmina otrzyma środki zewnętrzne, czy nie. Jednak Gmina zaczęłaby od 
opracowywania dokumentacji, a w dalszej kolejności, w tym roku bądź w kolejnych latach, 
modernizacji tego budynku i przystosowania go na świetlicę wiejską. 
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Pani burmistrz powiedziała, że Gmina złożyła wniosek w ramach programu „Infrastruktura 
sołecka plus" o dofinansowanie w kwocie 100 000,00 zł na adaptację tego budynku, ale nie 
otrzymano środków. Zatem czyni starania, aby pozyskać środki finansowe, prowadzi rozmowy 
z ministrami, z parlamentarzystami, którzy wskazują, gdzie można jeszcze złożyć wniosek, żeby 
pozyskać środki. Otrzymała informację, żeby złożyć wniosek do Wojewody, więc został złożony. 
Jeżeli Gmina nie otrzymałaby środków, to będzie dalej czynić starania, aby pozyskać środki 
zewnętrzne. Ten budynek będzie służył nie tylko mieszkańcom, ale również służyłby jako siedziba 
dla Koła Gospodyń Wiejskich, które było pierwszym Kołem i działa bardzo prężnie, udziela się 
w różnego rodzaju imprezach. Koło Gospodyń Wiejskich w Nosalewicach ma siedzibę w świetlicy, 
Koło Gospodyń Wiejskich „Górzanki" w Górach Mokrych może spotykać się w siedzibie 
Ochotniczej Straży Pożarnej. Na terenie, gdzie hydrofornia ma być przystosowana na świetlicę, jest 
altana oraz częściowo plac zabaw, więc to jest miejsce, gdzie mieszkańcy mogliby się spotykać. 
Dodała, że dokona wszelkich starań, żeby pozyskać środki zewnętrzne bądź wygospodarować 
środki finansowe z budżetu Gminy. Prowadzone były rozmowy, że być może można byłoby Kołu 
Gospodyń Wiejskich użyczyć budynek Środowiskowego Domu Samopomocy w Gaju. Jednak to 
jest zadanie z zakresu administracji rządowej i są obwarowania, że na każdego uczestnika musi być 
zagospodarowana odpowiednia powierzchnia. Stan lokalu, który Gmina zakupiła jest zły i wymaga 
gruntownego remontu, a obecnie nie nadaje się do zagospodarowania. Również będzie czynić 
starania pozyskania środków zewnętrznych bądź wygospodarowania środków z budżetu Gminy, 
aby wyremontować ten lokal, gdyż jest coraz więcej osób chętnych na korzystanie ze 
Środowiskowego Domu Samopomocy. Jeżeli udałoby się wykonać prace remontowe, aby te 
pomieszczenia mogły być użytkowane, to byłoby więcej uczestników. Gmina nie finansuje pobytu 
uczestników, bo jest to finansowane z budżetu państwa. Jeżeli nie uda się zakończyć w/w 
inwestycji w tym roku, to będzie czynić starania, żeby w przyszłym roku ta inwestycja została 
wykonana. 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie chodzi o wydzielenie części budynku, ale 
o wydzielenie części placu, na którym znajduje się Środowiskowy Dom Samopomocy. 

Następnie przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9d) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXIII/486/23 została przyjęta jednogłośnie (13 głosów „za") stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9e Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przedborzu 
za rok 2022. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9e) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXIII/487 /23 została przyjęta jednogłośnie (13 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9f Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przedborzu za 
2022 rok. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9f) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXIII/488/23 została przyjęta przy 12 głosach „za" oraz 1 głosie 

,,wstrzymującym" i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.9g Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu do 
wyrażenia opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników w związku z wyborami ławników na 
kadencję 2024-2027. 
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Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9g) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXIII/489/23 została przyjęta jednogłośnie (13 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.9h Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien 
spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności 
w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (9h) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXIII/490/23 została przyjęta jednogłośnie (13 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

W tej części obrad Przewodniczący Rady ogłosił przerwę, po której wznowiono obrady. 

Ad.10,11,12 

Przewodniczący Rady poinformował o korespondencji: 

1) Pisma od mieszkańców Przedborza w sprawie zakupu działek stanowiących własność 
Gminy Przedbórz. 

Pani burmistrz powiedziała, że radni podczas posiedzenia Komisji opowiedzieli się za 
obejrzeniem tych działek, po czym zostanie podjęta decyzja w tej sprawie. 

2) Od mieszkańców Miasta Przedborza w sprawie zakupu działki stanowiącej własność 
Gminy Przedbórz. 

Pani burmistrz powiedziała, że pracownicy Urzędu zajmują się tą kwestią, czy ta działka 
powinna być sprzedana w drodze przetargu. 

Przewodniczący Rady powiedział, że działka znajduje się przy ul. Mariana Wnuka. 

3) Pismo w sprawie poparcia ustawy inicjatywy ustawodawczej w obronie polskich lasów 
od Ogólnopolskiego Stowarzyszenia "Kominki i Piece". 

4) Pismo ze Starostwa Powiatowego w Radomsku dotyczące kosztów montażu aktywnego 
znaku B-20 "STOP" wraz z systemem zasilania (turbina/panel fotowoltaiczny), konstrukcją 
wsporczą i montażem, które wynoszą około 8 000-10 OOO zł za 1 komplet, wyznaczenia nowego 
przejścia dla pieszych w rejonie skrzyżowania drogi Powiatowej nr 3914E z drogą gminną 
nr 112473E w Górach Mokrych oraz wizji lokalnej na skrzyżowaniu ulic Pocztowa/Kielecka 
w Przedborzu w celu wyznaczenia 2 lub 3 nowych przejść dla pieszych na w/w skrzyżowaniu. 

Pani burmistrz powiedziała, że wystosowane zostało pismo do Starostwa Powiatowego 
w Radomsku o wykonanie nawierzchni od ul. Kieleckiej do Miejskich Pól. Starostwo udzieliło 
odpowiedzi, że jeśli otrzyma dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład, to droga na 
ul. Kieleckiej zostanie wyremontowana wraz z wyznaczeniem przejść dla pieszych, a także droga 
w Piskorzeńcu. Obecnie zapewne Starostwo nie ma środków finansowych, więc chce wykonać 
tylko przejścia dla pieszych. Do Starostwa wnioskowano również o remont drogi w Górach 
Mokrych, która jest w bardzo złym stanie technicznym. Okaże się, jakie środki finansowe otrzyma 
Starostwo, ponieważ Starostwo nie ma środków własnych. Jeżeli je otrzyma, to będzie 
wystosowane kolejne pismo w sprawie remontu drogi. Po długich staraniach została 
wyremontowana droga w kierunku Tarasu. Dodała, że Starostwo twierdzi, że na terenie Gminy 
Przedbórz została wykonana duża inwestycja, ale przez kilka lat inwestycje były znikome, a jeśli 
były wykonywane, to przy partycypacji Gminy. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy odbyła się wizja na skrzyżowaniu ulic 
Pocztowa/Kielecka? 

Pani burmistrz odpowiedziała, że nie ma takich informacji. W swojej odpowiedzi Starostwo 
poinformowało, że do końca sierpnia sprawa wyznaczenia przejść dla pieszych będzie rozwiązana. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawa oznakowania przejść dla pieszych na tym 
skrzyżowaniu ciągnie się kilka lat. 

5) Od mieszkańców sołectwa Piskorzeniec w sprawie utwardzenia i wyłożenia asfaltem 
drogi gminnej oraz zamontowania oświetlenia ulicznego przy drodze wewnętrznej. 

Pani burmistrz powiedziała, że pracownik Urzędu ma tą sprawę rozpoznać. Stojący słup nie 
oznacza, że można zamontować lampę, gdy nie ma odpowiednich przewodów. Jeżeli nie ma 
odpowiedniego okablowania, wtedy musi być opracowana dokumentacja projektowa i zadanie 
wprowadzone do budżetu. Jeżeli będzie można zamontować lampę i zapewnić bezpieczeństwo 
mieszkańcom, to zostanie to wykonane. Jeśli będzie potrzebne opracowanie dokumentacji 
projektowej i wprowadzenie zadania do budżetu, to na bieżąco nie jest to możliwe do wykonania. 

6) Pismo ze Starostwa Powiatowego w Radomsku dotyczące niezaplanowanych środków 
finansowych w budżecie Powiatu Radomszczańskiego na realizację kompleksowej przebudowy 
ul. Częstochowskiej w Przedborzu zakładającej m.in. przebudowę kanalizacji deszczowej, wymianę 
nawierzchni bitumicznej jezdni oraz chodników (zlokalizowanych po zewnętrznej stronie jezdni 
jednokierunkowych jak i chodników zlokalizowanych w pasie zieleni pomiędzy jezdniami) oraz 
deklaracji partycypacji w kosztach projektu i przebudowy części drogi powiatowej w przypadku 
podjęcia decyzji przez Gminę Przedbórz przebudowy istniejących kanałów znajdujących się pod 
drogami kategorii gminnej (ul. Młynarska i ul. Turystyczna). 

Pani burmistrz powiedziała, że wizja odbyła się w dniu dzisiejszym, w której uczestniczył 
przedstawiciel Starostwa zajmujący się utrzymaniem dróg oraz radny Rady Powiatu 
Radomszczańskiego Wojciech Ślusarczyk. Gdy dowie się o dalszych działaniach, to przedstawi je 
podczas sesji bądź Komisji Rady. 

Przewodniczący Rady wyraził zdziwienie, że Starostwo nie poinformowało o powyższym 
mieszkańca Przedborza, który ma posesję przy ul. Częstochowskiej. Tam zbierają się duże kałuże, 
a samochody wjeżdżające w te kałuże ochlapują elewację domu, okna. Wyraził nadzieję, że to 
pismo, które Starostwo przysłało do Urzędu, otrzyma również mieszkaniec Przedborza. 

7) Pismo od mieszkańca Przedborza w sprawie dobudowanego ganku przez mieszkańca 
Przedborza w pasie drogi gminnej, tj. ul. Ogrodowej. 

Przewodniczący Rady powiedział, że ta sprawa była omawiania podczas posiedzenia 
Komisji Rady. 

Pani burmistrz powiedziała, że pracownik Urzędu konsultował tą sprawę z prawnikiem. 
W przedmiotowym piśmie jest pytanie, czy Urząd wydawał decyzję dotyczącą budowy ganku. Taka 
decyzja nie została wydana i taka odpowiedź zostanie udzielona mieszkańcowi. 

Zdaniem przewodniczącego Rady do tej sprawy powinna odnieść się również druga strona. 
Radna Jadowska powiedziała, że podczas posiedzenia Komisji jedna z osób 

zainteresowanych przedstawiła dokumenty z czasu, kiedy przejmowała tą nieruchomość po swoich 
rodzicach i w wypisie ze Starostwa Powiatowego w Radomska widnieje ganek. Nie wiadomo 
jednak, kto wydał taką decyzję. Stwierdziła, że trzeba wyjaśnić tą sprawę. 

Pani burmistrz powiedziała, że z dokumentów wynika, że ten ganek jest usytuowany 
w drodze. Nie jest to prosta sprawa, więc zapewne nie tylko w Urzędzie będzie ona wyjaśniana, ale 
również w Starostwie. 

Radny Małecki powiedział, że chodzi o to, iż dach ganku jest „wypuszczony" na drogę 
i większe auta nie mają możliwości wjazdu i dojazdu do posesji. Tą sprawę powinny wyjaśnić dwie 
strony. 
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Przewodniczący Rady powiedział, że to jest droga gminna, dlatego trzeba wyjaśnić, czy 
ganek został postawiony zgodnie z przedstawionymi dokumentami. 

Pani burmistrz powiedziała, że przewodniczący Rady oraz radny Małecki wnioskowali 
o wykonanie tej drogi, która byłaby dojazdem do Cmentarza Żydowskiego, więc dokonano 
rozpoznania, czy jest to droga wewnętrzna, czy droga publiczna. Okazało się, że jest to droga 
publiczna, ale nie spełnia odpowiednich parametrów, a ponadto w drodze stoi ganek, więc tą 
sprawę trzeba wyjaśnić. To nie jest prosta sprawa, więc wiele instytucji będzie musiało być 
zaangażowane. 

Mieszkanka Przedborza powiedziała, że w czerwcu 2022 r. lekarz opisujący zdjęcia 
rentgenowskie złożył wypowiedzenie z trzymiesięcznym okresem wypowiedzenia. Jedyną podjętą 
decyzją przez Dyrektor SP ZOZ-u w październiku z uwagi na brak lekarza było zwolnienie technika 
RTG. Jej zdaniem Pani dyrektor lekceważyła i lekceważy obywateli, którzy twierdzą, że aparat 
RTG jest potrzebny. W 2022 r. osoba, która miała przygotowywać przetarg również została 
zlekceważona przez Panią dyrektor. Mieszkańcy Gminy są lekceważeni poprzez pozbawienie 
możliwości wykonywania zdjęć RTG. Nie wszyscy mają możliwość dojazdu do Radomska, czy 
innej miejscowości na prześwietlenie. Dodała, że kilka razy była u Pani burmistrz, która twierdziła, 
że stara się o to, aby był aparat RTG, ale podobno niektórzy radni twierdzą, że jest niepotrzebny, bo 
jest niedochodowy. Zapytała, co w Gminie jest dochodowe? Trzeba postawić się w sytuacji osób 
starszych, którzy nie mają możliwości dojazdu na prześwietlenie. Zapytała, czy Dyrektor SP ZOZ-u 
mogłaby powiedzieć, czy będzie kupiony aparat RTG, czy nie? Pani dyrektor twierdzi, że są 
pieniądze, tylko trzeba ogłosić przetarg, ale nie jest ogłoszony od pół roku. Zapytała, czy Pani 
dyrektor mogłaby pozyskać zewnętrzne środki? 

Pani burmistrz potwierdziła, że mieszkanka Przedborza była u niej kilkukrotnie. Pani 
dyrektor mówiła, że ogłosi przetarg. Podczas posiedzenia Rady Społecznej Pani dyrektor 
informowała o obwarowaniach, dokumentach potrzebnych do ogłoszenia przetargu. Pani dyrektor 
powinna przedstawić tą sytuację. Zatem zarówno Pani dyrektor, jak i mieszkanka Przedborza 
zostaną zaproszone na następną sesję Rady. Podczas posiedzenia Rady Społecznej Pani dyrektor 
przedstawiała ekonomiczne aspekty potencjalnego zakupu aparatu RTG, ale powinien być 
ogłoszony przetarg i wówczas będzie wiadomo, czy Gminę i SP ZOZ jest stać na taki wydatek oraz 
na utrzymanie aparatu RTG. Każdy sprzęt w SPZOZ-ie służy pacjentom, ale są 3 przychodnie 
i w żadnej oprócz SPZOZ-u nie było aparatu RTG. Pani dyrektor mówiła, że pacjenci otrzymują 
skierowania na wykonanie zdjęć w Szpitalu Powiatowym w Radomsku. Na chwilę obecną Gmina 
Przedbórz zabezpieczyła 300 OOO zł na zakup aparatu RTG. 

Mieszkanka Przedborza powiedziała, że chodzi o to, aby Pani dyrektor wyjaśniła, ile zdjęć 
było robionych dla pacjentów SP ZOZ-u, ile zdjęć dla pacjentów z innych ośrodków z terenu 
Przedborza i ile zdjęć dla pacjentów z ośrodków z ościennych gmin, a także przedstawiła koszty 
wykonanych zdjęć. 

Pani burmistrz poprosiła mieszkankę Przedborza o przygotowanie pytań na piśmie. 
Radny Jarosz powiedział, że sprawa zakupu aparatu RTG ciągnie się bardzo długo i nie 

słyszał, żeby którykolwiek z radnych był przeciwko zakupu aparatu RTG. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś był przeciwko zakupu aparatu RTG do 

SP ZOZ-u w Przedborzu? Gmina zabezpieczyła w budżecie 250 OOO zł, a obecnie jest 
zabezpieczone 300 OOO zł, ale aparat RTG kosztuje około 500 OOO zł. Lekarz opisujący zdjęcia 
mówił, żeby kupić aparat cyfrowy. Wyraził zdziwienie, że wszyscy krytykują Panią dyrektor, ale 
nikt nie mówi, skąd wziąć pieniądze na aparat RTG. 

Radny Rabenda powiedział, że Pani dyrektor podczas posiedzenia Komisji poinformowała 
o ilości wykonywanych zdjęć. 

Przewodniczący Rady powiedział, że SP ZOZ za wykonywane zdjęcia w Szpitalu 
Powiatowym w Radomsku ponosi koszt w granicach 1200 zł - 1600 zł, a koszt utrzymania technika 
i lekarza wynosi około 12 OOO zł. Zapytał, dlaczego nikt z radnych nie wystąpił z wnioskiem 
o zwiększenie środków o 200 OOO zł na zakup aparatu RTG? 
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Radny Rabenda zapytał, czy musi być nowy aparat RTG, czy mógłby być używany? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że szukano używ anego aparatu RTG. Teraz Szpital 

Powiatowy w Radomsku kupił nowoczesny aparat RTG za ponad 1 OOO OOO zł. Była nadzieja na 
zakup używanego aparatu RTG, ale został przekazany Ukrainie. Powiedział, że trzeba przeznaczyć 
środki finansowe z budżetu Gminy na zakup aparatu RTG. Nikt nie ma pretensji do radnego 
Michała Koskiego, który twierdził, że pozyskanie środków finansowych jest na dobrej drodze. 
Wniosek o dofinansowanie zakupu aparatu RTG był złożony w terminie, a radny Koski powiedział, 
że wniosek był za późno złożony. Nie było środków finansowych, dlatego SP ZOZ nie otrzymał 
dofinansowania. Dodał, że rozmawiał z politykami, senatorami, posłami. Ponadto z Panią burmistrz 
był na różnych spotkaniach. Wniosek o dofinansowanie zakupu aparatu RTG był składany również 
do Wojewody Łódzkiego. 

Radny Rabenda powiedział, że Pani dyrektor powiedziała, iż w ciągu tygodnia ma być 
ogłoszony przetarg. 

Przewodniczący Rady powiedział, że dokumenty są złożone do radcy prawnego. Ponadto 
pomieszczenie musi być dostosowane do aparatu RTG, a także trzeba wziąć pod uwagę ponoszone 
koszty na przeglądy, konserwacje, archiwizację zdjęć. 

Radny Rabenda stwierdził, że ta sprawa za długo się ciągnie. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pieniądze na zakup aparatu RTG? 
Radny Rabenda odpowiedział, że w tamtym czasie aparaty były tańsze. 
Przewodniczący Rady zapytał, ile kosztowały? 
Radny Rabenda odpowiedział, że nie pamięta. 
Przewodniczący Rady powiedział, że aparaty były tańsze, ale to były aparaty elektroniczne, 

ucyfrowione. 
Radny Rabenda powiedział, że taki aparat by wystarczył przy takiej ilości wykonywanych 

zdjęć w SP ZOZ-ie. 
Przewodniczący Rady powiedział, że lekarz mówił, jaki aparat trzeba kupić. Nie można 

wszystkiego zarzucać Pani dyrektor. 

Mieszkanka Przedborza powiedziała, że w październiku, listopadzie i nawet w grudniu była 
osoba, która miała się zająć przetargiem i go ogłosić. Zapytała, dlaczego do dnia dzisiejszego 
przetarg nie został ogłoszony? 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że z powodu braku środków finansowych. Handlowcy 
oferują aparat RTG za 450 OOO zł - 470 OOO zł, a jest zabezpieczone 300 OOO zł. Jeżeli Gmina 
zamiast 300 OOO zł dołożyłaby 450 OOO zł, to aparat by był kupiony. 

Mieszkanka Przedborza powiedziała, że w budżecie Gminy są zabezpieczone środki 
finansowe i miały być również z SP ZOZ-u przeznaczone na zakup aparatu RTG. Zapytała, czy 
Pani dyrektor mogłaby poprosić Radę i Panią burmistrz o dofinansowanie? 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że pytał radnych, dlaczego nikt nie złożył wniosku 
o dofinansowanie SP ZOZ-u. 

Mieszkanka Gminy powiedziała, że organem prowadzącym jest Urząd. 
Przewodniczący Rady powiedział, że były prowadzone rozmowy. 
Mieszkanka Przedborza zarzuciła przewodniczącemu Rady, że cały czas mówi, iż nie ma 

pieniędzy. 
Przewodniczący Rady powiedział, że nie mówi, iż nie ma i nie będzie. Aparat RTG będzie, 

gdy będą pieniądze. Na dzień dzisiejszy nie ma pieniędzy. 
Pani burmistrz powiedziała, że dopóki nie będzie ogłoszonego przetargu, to nie wiadomo, 

jakie będą koszty. Jeżeli będzie ogłoszony przetarg, do którego przystąpi kilku wykonawców 
i zostanie złożonych kilka ofert, wówczas będzie można mieć rozeznanie o jakich środkach jest 
mowa i ile pieniędzy brakuje. Pani dyrektor powiedziała, że przetarg będzie w najbliższych dniach 
ogłoszony i wtedy będą prowadzone konkretne rozmowy, o jakie pieniądze chodzi i czy Gminę 
oraz SPZOZ jest na stać na zakup aparatu RTG. 
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Radna Ocimek powiedziała, że Pani dyrektor informowała o wyniku finansowym 
dotyczącym pracowni RTG. Jednak często mija się z prawdą, gdyż podczas posiedzenia Rady 
Społecznej SP ZOZ-u powiedziała, iż podpisała aneks do umowy na stomatologię i ginekologię. 
Okazało się, że do dnia dzisiejszego aneks nie został podpisany. Ponadto nie rozmawiała z Panią 
stomatolog, czy będzie pracowała, czy nie będzie pracowała. Stwierdziła, że SP ZOZ mógł dołożyć 
środki na zakup aparatu RTG, gdyż „zarobił" na covidzie spore środki finansowe. Trzymanie 
pieniędzy dla lekarzy na podwyżki wydaje się być niezasadne. Sprawa zakupu aparatu RTG toczy 
się około 2 lata, więc Pani dyrektor mogła ogłosić przetarg i jeśli okazałoby się, że aparat RTG 
kosztuje 600 OOO zł, to powinna zostać podjęta decyzja, że Gminy nie stać i aparat RTG nie 
zostanie zakupiony. Dodała, że być może trafiłby się sprzęt w granicach możliwości finansowych 
Gminy. Do dnia dzisiejszego Pani dyrektor nie ogłosiła przetargu. Radna poinformowała, że 
zwr óciła się do Pani dyrektor, aby wyw iesiła tabliczkę informującą o miejscu gabinetu Dyrektora 
SP ZOZ-u i godzinach pracy. 

Radny Kieruzal powiedział, że podczas posiedzenia Komisji Rady Pani dyrektor mówiła 
o kwotach wykonywanych zdjęć, ale tylko dla pacjentów SP ZOZ-u, a są również inne 
przychodnie, czyli ta kwota będzie inna, niż 1300 zł miesięcznie. 

Przewodniczący Rady powiedział, że ta kwota dotyczy wszystkich przychodni. SP ZOZ ma 
podpisaną umowę z Medicusem, z Alfą. Wcześniej osoba, która chciała jechać do sanatorium, to 
musiała zrobić prześwietlenie płuc. Obecnie tego obowiązku nie ma. Zanikła profilaktyka 
wykonywania prześwietlania płuc. Odnosząc się do nieogłoszonego przetargu powiedział, że 
handlowiec, który oferuje sprzęt, określa koszty aparatu RTG. Dodał, że Poseł Ann a Milczanowska 
deklarowała pomoc (w pozyskaniu środków finansowych). Zaproponowała również, że zamiast 
aparatu RTG może być tomograf, ale też go nie ma. Trzeba wyasygnować środki finansowe 
z budżetu Gminy na zakup aparatu RTG i jego utrzymywanie. Chyba że SP ZOZ ma się 
przekształcić w spółkę albo w prywatny podmiot i wtedy lekarz będzie przyjmował 2 razy 
w tygodniu w przychodni w Przedborzu. Ponadto SP ZOZ wykonywał remonty, a nie powinien. 
Powinna je wykonywać Gmina. Gdyby się nie sprzeciwił, to do tej pory SP ZOZ naprawiałby dach, 
wymieniałby piony energetyczne, a to jest budynek Gminy i obowiązek Gminy wykonywać takie 
naprawy. Teraz ma być dach zrobiony. Natomiast,jeśli nie będzie lekarzy, to nie będzie SP ZOZ-u. 

Radny Jarosz zapytał, czy będzie lekarz w Górach Mokrych? 
Pani burmistrz odpowiedziała, że być może Pani dyrektor wskazałaby lekarza, którego 

skieruje z SP ZOZ-u. Poinformowała, że prowadziła rozmowy w Fałkowie, w Czermn ie, 
w Kluczewsku, w Dobromierzu oraz rozmowy telefoniczne. W Radomsku rozmawiała z osobami, 
którym nie opłaca się przyjechać do Przedborza, a tym bardziej do Gór Mokrych, więc jest problem 
z lekarzem. Jeżeli będzie lekarz, to będzie w Górach Mokrych przyjmował, gdyż tam jest bardzo 
dużo ludzi. Nie wszyscy mieszkańcy są pacjentami SP ZOZ-u. Są również pacjentami Medicusa, 
Alfy. Do tych przychodni były wystosowane pisma, aby lekarz z każdej przychodni raz w tygodniu 
przyjmował w ośrodku Górach Mokrych. Nie podjęto jednak takiej inicjatywy . Dodała, że cały czas 
szuka lekarza. Niektórzy lekarze w SP ZOZ-ie nie mogą jechać do Gór Mokrych, bo nie mogą 
wypisać recepty. Niekiedy przepisać receptę może pielęgniarka mająca uprawnienia. Jednak nie 
wszystkie recepty może wypisać, bo są recepty zastrzeżone tylko dla lekarzy. Jeżeli będzie 
możliwość pozyskania lekarza, to zrobi wszystko, żeby ośrodek w Górach Mokrych funk cjonował, 
mimo że niektórzy uważają, iż jest nieekonomiczny i niepotrzebny. 

Przewodniczący Rady powiedział, że był za przeniesieniem ośrodka w Górach Mokrych do 
budynku byłego dworca z uwagi na mniejsze koszty utrzymywania tego budynku. Chociaż wyszło 
na to, że chce zlikwidować ośrodek. Stwierdził, że nie chce niczego likw idować. Można napisać 
wniosek o przekształcenie ośrodka w Górach Mokrych, aby był samodzielnym ośrodkiem, tak jak 
SP ZOZ na ul. Częstochowskiej. Gmina nie utrzymuje ośrodka w Górach Mokrych. Ośrodek ten 
jest utrzymywany przez SP ZOZ. Dodał, że SP ZOZ nie ma już pieniędzy, które ,,zarobił" na 
covidzie. Teraz będą podwyżki dla pielęgniarek. Lekarze też pytają o podwyżkę, a z lekarzami się 
nie dyskutuje. Lekarze, którzy w SP ZOZ-ie pracowali na umowę i zarabiali np. 1 O OOO zł, 
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przechodząc na kontrakt zarabiają 20 OOO zł. I przychodnia musi znaleźć następne 10 OOO zł, żeby 
mieć lekarza. Lekarz, który 2 razy w tygodniu jeździł do Gór Mokrych wyprowadził się. 
Poinformował, że również czynił starania pozyskania lekarza do ośrodka w Górach Mokrych. 
Jednak wszędzie są potrzebne pieniądze. Ponownie zaapelował do Pani burmistrz o przekazanie 
450 OOO zł, a nie 300 OOO zł na zakup aparatu RTG i sprawa będzie załatwiona. Handlowcy 
składający oferty informują o kosztach aparatu. Zapytał, czy po ogłoszeniu przetargu złożą ofertę za 
200 OOO zł? 

Pani burm istrz odpowiedziała, że po ogłoszeniu przetargu będzie wiadomo, jakie koszty 
będą do poniesienia i czy Gminę oraz SP ZOZ stać na zakup aparatu RTG i wówczas zostanie 
podjęta decyzja. W budżecie Gminy zabezpieczonych jest 300 OOO zł Być może, że to będzie 
700 OOO zł i wtedy Gmina nie udźwignie takiego wydatku, a być może będzie to 350 OOO zł i wtedy 
radni dojdą do wniosku, że należy kupić aparat RTG. Dopóki nie będzie rozstrzygnięty przetarg, nie 
wiadomo o jakiej kwocie jest rozmowa. 

Przewodniczący Rady powiedział, że ogłoszenie przetargu będzie tylko uspokojeniem 
sumienia, bo Gminy nie stać na zakup aparatu RTG, chyba że zostanie dołożone 200 OOO zł. 

Mieszkanka Przedborza zarzuciła przewodniczącemu Rady, że cały czas twierdzi, iż nie ma 
pieniędzy. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są? 
Mieszkanka Przedborza odpowiedziała, że być może będą, jeśli Pani dyrektor ogłosi 

przetarg i zobaczy złożone oferty . 
Przewodniczący Rady powiedział, że złoży wniosek o dofinansowanie aparatu RTG 

w kwocie 500 OOO zł przez Gminę. 
Mieszkanka Przedborza powiedziała, że być może radni i Pani burmistrz, szczególnie radni 

zdecydują i sfinansują zakup aparat RTG. Dodała, że chodzi o to, żeby Pani dyrektor zdecydowała 
czy ogłosi przetarg, czy go nie ogłosi. 

Przewodniczący Rady powiedział, że Pani dyrektor powiedziała, że ogłosi przetarg. 
Mieszkanka Przedborza zapytała, ile razy można ogłaszać? W styczniu była pierwsza je 

rozmowa z Panią burmistrz, która dzwoniła w jej obecności do Pani dyrektor, która mówiła, że 
ogłosi przetarg do końca tygodnia, a jest czerwiec. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że być może decydowały o tym inne powody, że nie 
mogła ogłosić. Handlowcy składający oferty wiedzą, ile potrzeba pieniędzy na ten sprzęt. To jest 
ponad 400 OOO, ale tych pieniędzy nie ma, dlatego mówi, aby Gmina dołożyła więcej pieniędzy . 

Mieszkanka Przedborza powiedziała, że Gmina musi wiedzieć, ile ma dołożyć. 
Przewodniczący Rady powiedział, że prowadzone konsultacje z lekarzami i z pracowniami 

RTG w sprawie zakupu sprzętu na miarę potrzeb SP ZOZ-u. 
Mieszkanka Przedborza zapytała, kto zapłaci za zdjęcie wykonane w Szpitalu Powiatowym 

w Radomsku,jeśli byłaby pacjentką Medicusa? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że Medicus, 
Mieszkanka Przedborza powiedziała, że lekarze z SP ZOZ-u wystawiali daną liczbę 

skierowań na zdjęcia, za które płacił SP ZOZ, ale do SP ZOZ przychodzili również pacjenci 
z Medicusa, z Alfy i z ościennych gmin, co przynosiło zysk dla SP ZOZ-u. 

Przewodniczący Rady powiedział, żeby wykazała ten zysk na piśmie. 
Mieszkanka Przedborza powiedziała, żeby wykazała to Pani Dyrektor, bo do tej pory każdy 

dyrektor mówił, że rentgen przynosi zysk, a u Pani dyrektor są same straty. 
Przewodniczący Rady powiedział, że taka sama sytuacja jest z ośrodkiem w Górach 

Mokrych, gdzie nie wszyscy pacjenci należą do SP ZOZ-u, tylko również do innych przychodni. 
Mieszkanka Przedborza powiedziała, aby Pani Dyrektor dała wybór pacjentom, żeby zostali 

w SP ZOZ-ie. 
Przewodniczący Rady powiedział, że Pani Dyrektor da wybór, bo będzie ogłoszony 

przetarg. 
Radna Wiśniewska-Pawelak zapytała, czy jest określony termin ogłoszenia przetargu? Może 

trzeba ustalić konkretną datę dla Pani dyrektor? 
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Pani burmistrz odpowiedziała, że na początku powiedziała, aby zaprosić Panią dyrektor, 
żeby się do tych wszystkich pytań odniosła, żeby powiedziała konkretnie, kiedy będzie przetarg, 
jakie są koszty. Rada Społeczna SP ZOZ częściowo zapoznała się z tym sprawozdaniem. Pani 
dyrektor wystąpiła do Rady Społecznej SP ZOZ-u, czy jest zasadny zakup aparatu RTG, czy nie. 
Tak jak radni, mieszkańcy mówią, że gdyby był zakupiony 2 lata temu, to nie byłoby już dyskusji, 
bo albo by było stać Gminę i SP ZOZ na zakupienie albo nie. Po przetargu są realne koszty do 
poniesienia, a rozpoznania mogą być inne. Pani dyrektor zaproszona będzie na sesję Rady i będą 
rozmawiać po przetargu o realnych kwotach, czy Gminę stać, czy nie stać, bo być może, że 
wszyscy radni i ona dojdą do wniosku, że koszt i utrzymanie aparatu RTG przewyższą możliwości 
Gminy i SP ZOZ-u. Pani dyrektor mówiła, że chce zakupić inny sprzęt, który większości 
mieszkańców będzie służył. Do tej dyskusji można wrócić, ale musi być Pani dyrektor, aby się 
ustosunkowała do tego wszystkiego. Poprosiła mieszkankę Przedborza, aby na następną sesję 
wystąpiła na piśmie z pytaniami i Pani dyrektor na nie odpowie. Być może będzie już po przetargu 
i będą wiedzieć, jak ta sytuacja wygląda. 

Radna Wiśniewska-Pawelak zapytała, czy jest możliwość wytyczenia szlaku na Majowej 
Górze? Na Majową Górę było przejście, żeby się wspiąć na górę albo wejść do wąwozu. Ten szlak 
jest, tylko nie ma przejścia. 

Pani burmistrz odpowiedziała, że tą sprawą zajmują się Pan sekretarz i pracownik Urzędu. 
Dodała, że ta sprawa była omawiana. 

Przewodniczący Rady powiedział, że tam jest droga między dwoma posesjami, także osoba, 
która się buduje, nie zajęła tej drogi. Jest to wytyczone. 

Radna Wiśniewska-Pawelak powiedziała, że wstępnie rozmawiała z pracownikiem Urzędu, 
byli na miejscu i oglądali. Tam jest wejście do wąwozu. Zapytała, czy można wytyczyć ścieżkę, 
aby wejść na szczyt? Czy trzeba w jakiś inny sposób dotrzeć, żeby wytyczyć szlak? 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że geodeta wytyczał działkę i w granicach działki ma 
być ogrodzenie. 

Radna Wiśniewska-Pawelak powiedziała, że chodzi o samo wytyczenie ścieżki, bo ludzie 
później wydeptają. Było przejście obok mieszkańców i ludzie sobie wydeptali. 

Przewodniczący Rady powiedział, że to była ścieżka przez prywatny teren, który został 
sprzedany i ktoś tam teraz buduje dom. 

Radna Wiśniewska-Pawelak potwierdziła powyższe. Dodała, że w innym miejscu ta ścieżka 
przebiega. 

Ad.13 W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady zakończył 
LXIII sesję Rady Miejskiej w Przedborzu. Obrady trwały do godz. 15.27. 

Protokół sporządziła: 

Podinspektor 
ds. obsługi rady 

M ·tU 
mgr AnetdMajchrzak 
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